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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 2. februar 2009 

stillet følgende spørgsmål nr. 202 (Alm. del) som hermed besvares. Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Fødevareudvalget. 

 

Spørgsmål 202: 

  

”Vil ministeren kommentere artiklen "Lettere at give dyr antibiotika" fra Berlingske 

Tidende den 29. januar 2009, herunder oplysningen om at store svinebesætninger i 

fremtiden kun skal have 9 mod i dag 12 årlige dyrlægebesøg?” 

 

  

Svar: 

Jeg stiller mig uforstående overfor de påstande, der fremgår af artiklen i Berlingske 

Tidende. Jeg har indtil videre ikke har udtrykt andre holdninger end dem, der fremgår af 

forligsteksten, som blev udarbejdet i forlængelse af forliget på veterinærområdet den 22. 

august 2009.  

 

Af forligsteksten fremgår det klart, at partierne bag forliget ikke vil acceptere en 

ubegrundet stigning i medicinforbruget, ligesom det forudsættes, at 

fødevaresikkerheden og resistensudviklingen ikke forringes.   

 

I forlængelse af forliget er der nedsat en række projektgrupper, der forestår 

implementering af forliget. Der er bl.a. nedsat en projektgruppe med deltagelse af 

dyrlægeforeningen, der arbejder med udformning af nye modeller for obligatorisk 

sundhedsrådgivning i større kvæg- og svinebesætninger. Projektgruppen afleverer først 

sin rapport i løbet af foråret 2009, hvorefter der skal tages politisk stilling til forslagene. 
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